
Rada Miejska w Nowej Rudzie
Radni-Sesja

Protokół nr 56/2022

LV Sesja w dniu 30 listopada 2022 w sali uroczystości noworudzkiego Ratusza, Rynek 1 oraz za pomocą
komunikatora Skype.
Obrady rozpoczęto 30 listopada 2022 o godz. 12:00, a zakończono o godz. 12:45 tego samego dnia.
W posiedzeniu wzięło udział 20 członków.
Obecni:
1. Andrzej Behan – Przewodniczący Rady Miejskiej
2. Marta Chojecka
3. Jacek Cichański
4. Andrzej Czerniatowicz
5. Zdzisław Druciak
6. Bogusław Frącek
7. Halina Gajcy
8. Dawid Jędrzejewski
9. Zbigniew Karczewski
10. Jolanta Kasprzyk
11. Marian Kocoń
12. Magdalena Lichwa
13. Jerzy Pulit
14. Janusz Staniocha
15. Jerzy Strawiński
16. Artur Turański
17. Jarosław Ubik
18. Regina Wałęsa
19. Kinga Wiechetek
20. Piotr Wróbel
21. Jadwiga Ziemska – komunikator Skype

W posiedzeniu wzięli udział również:
1. Tomasz Kiliński - Burmistrz Miasta Nowa Ruda
2. Marzena Wolińska – Zastępca Burmistrza Miasta Nowa Ruda 
3. Jan Szeląg – Skarbnik Miasta Nowa Ruda
4. Krzysztof Michalak – Radca Prawny 
5. Małgorzata Łazorko – Jańska – Sekretarz Miasta Nowa Ruda
4. Marta Krupa – Naczelnik Ochrony Środowiska 
5. Leszek Wójcik – Naczelnik Wydziału IS
7.  Piotr Górnicki – Zastępca Komendanta Straży Miejskiej
8. Anna Frankowska – Kierownik MOPS
9. Sławomir Drogoś – Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej
10. Agata Pilarska – Dyrektor MOK
11. Krzysztof Czajka – Rzecznik Prasowy 
12. Wojciech Kołodziej – Prezes CTS 
13. Media

Zaproszeni goście:
1. Ryszard Rzeczycki
2. Jerzy Dudzik

1. Otwarcie sesji i powitanie gości.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Andrzej Behan - otworzył 55 sesję Rady Miejskiej.
Powitał radnych oraz zaproszonych gości.



2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

Na  podstawie  listy  obecności  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Nowej  Rudzie  stwierdził,  że  w  sesji
uczestniczy 20 radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych decyzji  (zał. Nr 1 –
lista).

3. Porządek obrad sesji.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych i zgromadzonych gości czy są uwagi bądź zapytania do
proponowanego porządku obrad. Wobec braku dalszych uwag Przewodniczący Rady Miejskiej poddał go
pod głosowanie.

Głosowano w sprawie:
przyjęcia porządku obrad sesji.

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (19):
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek,  Halina  Gajcy,  Dawid  Jędrzejewski,  Zbigniew  Karczewski,  Jolanta  Kasprzyk,  Marian  Kocoń,
Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr
Wróbel, Jadwiga Ziemska
NIEOBECNI (2):
Artur Turański, Kinga Wiechetek
edit błąd: Radny Artur Turański był „za” przyjęciem porządku obrad sesji 55 Sesji Rady Miejskiej.  

Przyjęcie porządku obrad w brzmieniu: 
1. Otwarcie sesji i powitanie gości.
2. Stwierdzenie prawomocności obrad.
3. Porządek obrad sesji.
4. Przyjęcie protokołu z LIII i LIV ( nadzwyczajnej ) sesji Rady Miejskiej.
5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia 18
października do dnia 21 listopada 2022r.
* goście zaproszeni: Pan Ryszard Rzeczycki i Pan Jerzy Dudzik.
6. Podjęcie uchwał :
a) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda
b) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2022
c) w sprawie stawek podatku od środków transportowych
d) w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w jednostkach oświatowych
prowadzonych przez Gminę Miejską w Nowej Rudzie.
e)  w sprawie:  zasad udzielania i  rozmiaru zniżek tygodniowego,  obowiązkowego wymiaru godzin zajęć
nauczycielom,  którym  powierzono  stanowisko  kierownicze,  w  szkołach  i  placówkach  oświatowych
prowadzonych przez Gminę Miejską Nowa Ruda.
f)  w  sprawie  określenia  stawek  zwrotu  kosztów  przewozu  uczniów  niepełnosprawnych  za  1  kilometr
przebiegu pojazdu. 
g)  w  sprawie  dofinansowania  form  doskonalenia  zawodowego  nauczycieli  oraz  ustalenia  maksymalnej
kwoty dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli w 2023 r. 
h) w sprawie programu Współpracy Miasta Nowa Ruda z organizacjami pozarządowymi w 2023 roku.
i) w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych przy ul. Kłodzkiej 16 w Nowej
Rudzie.  
j) w sprawie określenia szczegółowego trybu i harmonogramu aktualizacji „Strategii Rozwoju Inteligentnej
Nowej Rudy do roku 2030”, w tym trybu konsultacji 
7. Interpelacje radnych. 
8. Zapytania radnych.
9. Sprawy różne.



1  0  . Zakończenie obrad  

4. Przyjęcie protokołu z LIII i LIV ( nadzwyczajnej ) sesji Rady Miejskiej.

Przewodniczący Rady Miejskiej  zapytał  radnych czy mają  uwagi  do protokołu LIII  sesji.  Wobec braku
głosów poddał go pod głosowanie.

Głosowano w sprawie:
przyjęcia protokołu z LIII sesji Rady Miejskiej.

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (19):
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek, Halina Gajcy, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, Magdalena Lichwa, Jerzy
Pulit,  Janusz Staniocha,  Jerzy Strawiński,  Artur Turański,  Jarosław Ubik,  Regina Wałęsa,  Piotr  Wróbel,
Jadwiga Ziemska
BRAK GŁOSU (1):
Dawid Jędrzejewski
NIEOBECNI (1):
Kinga Wiechetek
edit błąd: radny Dawid Jędrzejewski był „za” przyjęciem protokołu z LIII sesji Rady Miejskiej.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi do protokołu LIV ( nadzwyczajnej ) sesji.
Wobec braku głosów poddał go pod głosowanie.

Głosowano w sprawie:
przyjęcia protokołu z LIV ( nadzwyczajnej ) sesji Rady Miejskiej.

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20):
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek,  Halina  Gajcy,  Dawid  Jędrzejewski,  Zbigniew  Karczewski,  Jolanta  Kasprzyk,  Marian  Kocoń,
Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina
Wałęsa, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska
NIEOBECNI (1):
Kinga Wiechetek

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia 18
października do dnia 21 listopada 2022r.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania odnośnie Sprawozdania
Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od 18 października 2022 r. do
dnia 21 listopada 2022 r. Wobec braku głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał go pod głosowanie.

Głosowano w sprawie:
przyjęcia sprawozdania Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia
18 października do dnia 21 listopada 2022r.

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1



Wyniki imienne:
ZA (19):
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek,  Halina  Gajcy,  Dawid  Jędrzejewski,  Zbigniew  Karczewski,  Jolanta  Kasprzyk,  Marian  Kocoń,
Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina
Wałęsa, Piotr Wróbel
BRAK GŁOSU (1):
Jadwiga Ziemska
NIEOBECNI (1):
Kinga Wiechetek
edit błąd: radna Jadwiga Ziemska była „za” przyjęciem sprawozdania Burmistrza Miasta z realizacji uchwał
oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia 18 października do dnia 21 listopada 2022r.

* goście zaproszeni: Pan Ryszard Rzeczycki i Pan Jerzy Dudzik.

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – w imieniu władz samorządowych miasta Nowa Ruda,
Burmistrza  i  Rady  Miejskiej  złożył  najserdeczniejsze  gratulacje  i  podziękowania  Panu  Ryszardowi
Rzeczyckiemu za wieloletnią pracę na rzecz spółki Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Nowej Rudzie.
Podziękował za trud i zaangażowanie przy spełnianiu zadań i obowiązków. Życzył dalszych sukcesów oraz
wszelkiej pomyślności w życiu osobistym. 

Pan Ryszard Rzeczycki – podziękował za miłe słowa i 38 lat pracy w Zakładzie Wodociągów i Kanalizacji.
Był to jedyny i pierwszy zakład, w którym pracował. Starał się rozwijać i na przestrzeni tych kilkudziesięciu
lat i zostawia spółkę silną ekonomicznie i ma nadzieję, że dalej będzie się rozwijać, aby mieszkańcy mieli
ciągłość w dostawach wody. Przeprosił jeśli nie wszystko udało się zrealizować.

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – w imieniu samorządu Nowej Rudy, Burmistrza, Rady
Miejskiej i pracowników podziękował Panu Jerzemu Dudzikowi za wieloletnią pracę na początku swojej
kariery w AGROREGU,następnie za zaangażowanie i wszystko co zrobił życiu zawodowym spędzonym w
Urzędzie Miejskim w Nowej Rudzie. Pan Jerzy Dudzik zapisał piękną kartę zawodową stając się wzorem dla
młodych pracowników. Wraz z podziękowaniami i  gratulacjami poprosił  o przyjęcie życzeń i  spełnienia
marzeń i planów i satysfakcji z życia i szczęścia rodzinnego. 

Pan Jerzy Dudzik –podziękował i powiedział, że bez zgromadzonych i ich udziału i akceptacji nie udało by
się tego dokonać. Obserwuje że Nowa Ruda się rozwija. Idą ciężkie czasy, ale wierzy że doświadczenie
władz samorządowych w Nowej Rudzie pozwoli trzymać poziom jaki jest dotychczas i przejść ten kryzys.
Życzył wszystkiego dobrego. 

7. Podjęcie uchwał :
a) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta - W związku z art. 231 ust. 1 ustawy o finansach publicznych konieczne
jest, dokonanie zmian w treści załącznika:
1. nr 1 uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej miasta Nowa Ruda, poprzez wprowadzenie

zmian będących następstwem dostosowania wartości w kolumnie roku 2022 do wprowadzanych zmian w
budżecie na rok 2022 zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej na dzień 30 listopada 2022r.

2. nr 2 uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej miasta Nowa Ruda, o kwotę:
1) 400 000 zł. w roku 2023, zwiększenie planu wydatków zadania pn.: Modernizacja dróg dojazdowych

do terenów mieszkalnych (dofinan: z Rząd. Fund. Polski Ład - Prog. Inw. Strat.) 
2) 157 500 zł  w  roku  2023,  zwiększenie  planu  wydatków  zadania  pn.:  Łagodzenie  skutków  zmian

klimatu poprzez rozwój systemu zielono-niebieskiej infrast. na terenie miasta Nowa Ruda.
3) 776 500 zł w roku 2023, zwiększenie planu wydatków zadania,  realizowanego w roku bieżącym, a

którego  dotychczas  nie  wykazywano  w  wieloletniej  prognozie  finansowej pn.:  Poprawa
ogólnodostępnej  infrastruktury  turystycznej  i  komunalnej  związanej  z  usługami  turystycznymi  w
Gminie Miejskiej Nowa Ruda - Rewaloryzacja zabytków dolnego miasta.

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa



pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Dodał że w projekcie jest  zmiana w Gospodarce odpadami
powiększona o kwotę 756.000,00 zł. Kwota ta ma zabezpieczyć gospodarkę odpadami. 

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda. 

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20):
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek,  Halina  Gajcy,  Dawid  Jędrzejewski,  Zbigniew  Karczewski,  Jolanta  Kasprzyk,  Marian  Kocoń,
Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina
Wałęsa, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska
NIEOBECNI (1):
Kinga Wiechetek

Uchwała Nr 407/LV/22
w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda. 

b) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2022

Pan  Jan  Szeląg  –  Skarbnik  Miasta  -  zwiększa  się  dochody  oraz  wydatki  budżetu  ogółem  o  kwotę
2 571 136,00 zł, w tym:
- 550 000 zł  –  w związku z  większymi dochodami z  tytułu podatku dochodowego od osób fizycznych.
Jednocześnie zwiększa się plan wydatków na:
- 210 000 zł – obsługę mieszkaniowym zasobem gminy,
- 100 000 zł – zakup energii (energia el. gaz) dotyczącej funkcjonowania obiektów sportowych,
- 140 000 zł – oczyszczanie miasta (letnie i zimowe utrzymanie dróg),
- 50 000 zł – opłata za odprowadzanie wod opadowych,
- 50 000 zł – zieleń miejską (wysoką).
- 1 000 000,00 zł zł – środki z rezerwy subwencji ogólnej na uzupełnienie dochodów gmin. Jednocześnie
zwiększa się plan wydatków na:
- 280 000 zł – fundusz remontowy we wspólnotach mieszkaniowych z udziałem Gminy Miejskiej Nowa
Ruda,
- 150 000 zł – zakup energii (energia el. gaz) dotyczącej funkcjonowania obiektów sportowych
- 150 000 zł – zarządzanie obiektami sportowymi,
- 5 000 zł – funkcjonowanie targowisk miejskich,
- 415 000 zł – realizację zadań dotyczących gospodarki odpadami.
-  350 000 zł  z  tytułu  opłat  za  gospodarkę  odpadami.  Środki  w  tej  samej  wysokości  przeznacza  się  na
realizację zadań dotyczących gospodarki odpadami.
-  600 000 zł  –  zwiększenie  planu  finansowego  Urzędu  Miejskiego  w  Nowej  Rudzie,  na  sfinansowanie
organizacji  zakwaterowania,  całodziennego  wyżywienia  oraz  innych  wydatków,  w  ramach  pomocy  dla
obywateli Ukrainy.
-  71 136 zł  tytułem środków na  dodatkowe zadania  oświatowe związane  z  uczniami  z  Ukrainy.  Środki
rozdysponowane na jednostki oświatowe.
Dokonuje się przeniesienia planowanych wydatków budżetu na kwotę 359 009,69 zł, w tym:
- 9 651,73 zł – w związku ze zmianą klasyfikacji  budżetowej środków dla dzieci będących obywatelami
Ukrainy, w przedszkolach niepublicznych.
- 60 000,00 zł – z oszczędności na funkcjonowaniu cmentarzy komunalnych z przeznaczeniem na obsługę
mieszkaniowym zasobem gminy.
- 140 000,00 zł – z oszczędności na dotacjach dla niepublicznych punktów przedszkolnych z przeznaczeniem
na:
- 40 000 zł – zapłatę za pobyt dzieci z Nowej Rudy w przedszkolach na terenie innych gmin,
- 100 000 zł – na dotacje dla niepublicznego przedszkola Sióstr Salezjanek.
- 80 000 zł – z oszczędności w płacach oraz wpłat do PPK w Szkole Podstawowej Nr 7 z przeznaczeniem na



wydatki płacowe w przedszkolu, oraz zakup peletu w Zespole Szkolno-Przedszkolnym Nr 1.
-  28 150,40 zł  –  zmniejsza  się  plan  wydatków  na  zadaniu  „Budowa  placu  zabaw  Traugutta”
z przeznaczeniem na:
- 28 000 zł - zadanie „Zmiana sposobu ogrzewania w lokalach komunalnych”,
-  150,40 zł  –  zadanie  „Remont  drogi  wewnętrznej  na  cmentarzu  przy  kościele  parafii  św.  Barbary  w
Drogosławiu (budżet obywatelski 2022) – nadzór nad pracami.
-  27 000 zł  –  zmniejsza  się  plan  wydatków  z  powodu  braku  realizacji  zadania  „Przebudowa  budynku
komunalnego przy ul. Radkowska 14-16 (dofinansowanie z BGK)” a kwotę przeznacza się na:
- 1 500 zł – zadanie „Wymiana stolarki okiennej w lokalach komunalnych”,
- 25 500 zł – zadanie „Wymiana instalacji elektrycznej w lokalach komunalnych”.
-  1 081,06 zł  –  w  zakresie  projektu  dofinansowywanego  ze  środków  UE pn.  „Folklor  nie  jest  nudny!
Poznajemy pieśni i tańce regionalne”.
-  8 051,00 zł  –  zmniejsza  się  plan  wydatków  na  zadaniu  „Sakralne  skarby  Ziemi  Noworudzko-
Broumovskiej”, a jednocześnie zwiększa się plan:
- 8 027 zł – opracowanie dokumentacji aplikacyjnej w ramach konkursu na inicjatywy z zakresu Zielonej
Transformacji,
- 24 zł – na projekt pn. „Folklor nie jest nudny! Poznajemy pieśni i tańce regionalne”.
-  5 075,50 zł  –  w  zakresie  projektu  dofinansowywanego  ze  środków  UE  pn.  „Sakralne  skarby  Ziemi
Noworudzko-Broumovskiej”.
Dokonuje się zmiany załącznika nr 4, 6, 7 do budżetu miasta na rok 2022.

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2022. 

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20):
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek,  Halina  Gajcy,  Dawid  Jędrzejewski,  Zbigniew  Karczewski,  Jolanta  Kasprzyk,  Marian  Kocoń,
Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina
Wałęsa, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska
NIEOBECNI (1):
Kinga Wiechetek

Uchwała Nr 408/LV/22
w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2022. 

c) w sprawie stawek podatku od środków transportowych

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta -  Zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym oraz ustawą o podatkach i
opłatach lokalnych rada gminy posiada upoważnienie do określania rocznych stawek podatku od środków
transportowych,  obowiązujących  na  terenie  danej  gminy,  z  tym,  że  stawki  te  nie  mogą  przekroczyć
maksymalnych stawek tych podatków określonych w art. 10 ustawy o podatkach i opłatach lokalnych oraz
stawek minimalnych określonych w załącznikach 1-3 do ustawy, zgodnie  z corocznym obwieszczeniem
Ministra Finansów w sprawie stawek minimalnych podatku od środków transportowych obowiazujących w
2023  roku.Dochody  uzyskiwane  z  tytułu  podatków i  opłat  lokalnych  stanowią  dochód  własny  budżetu
gminy, który przeznaczony jest na realizację jej zadań własnych. Podjęcie uchwały jest zasadne ponieważ
górne granice stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych zgodnie z obwieszczeniem Ministra Finansów
w sprawie górnych granic stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych na rok 2023 uległy znacznemu
podwyższeniu w stosunku do obowiązujących w 2022 roku, ponadto ostatnia aktualizacja stawek podatku od
środków transportowych na terenie miasta Nowa Ruda miała miejsce w 2015 roku. W związku z coroczną
zmianą górnych granic stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych, oraz stawek minimalnych podatku od



środków transportowych, uzasadnione jest urealnienie obowiązujących na terenie miasta Nowa Ruda stawek
podatku od środków transportowych tak, aby z jednej strony zabezpieczyć wpływy do budżetu miasta, które
umożliwią  realizację  jej  ustalonych  przepisami  prawnymi  zadań  własnych,  a  z  drugiej  strony  mieć  na
względzie  interes  społeczności  lokalnej  i  dostosowanie  obowiązujących  stawek  podatku  od  środków
transportowych do stawek określonych w Obwieszczeniach Ministra Finansów. Biorąc pod uwagę powyższe
podjęcie uchwały jest zasadne.

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie stawek podatku od środków transportowych. 

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (19):
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek,  Halina  Gajcy,  Dawid  Jędrzejewski,  Zbigniew  Karczewski,  Jolanta  Kasprzyk,  Marian  Kocoń,
Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr
Wróbel, Jadwiga Ziemska
BRAK GŁOSU (1):
Artur Turański
NIEOBECNI (1):
Kinga Wiechetek
edit  błąd:  radny  Artur  Turański  był  „za”  podjęciem  uchwały  w  sprawie  stawek  podatku  od  środków
transportowych.

Uchwała Nr 409/LV/2022
w sprawie stawek podatku od środków transportowych

d) w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w jednostkach oświatowych
prowadzonych przez Gminę Miejską w Nowej Rudzie

Pan Leszek Wójcik – Naczelnik Infrastruktury Społecznej - zgodnie z przywołanymi w podstawie prawnej
normami  prawnymi  do  kompetencji  rady  gminy,  jako  organu  założycielskiego  gminnych  placówek
oświatowych należy ustalanie  regulaminu wynagradzania  nauczycieli  w tych jednostkach zatrudnionych.
Wymaga to uprzedniego uzgodnienia zapisów regulaminu ze związkami zawodowych w tych jednostkach
działającymi.  W  dniu  18  listopada  2022r  projekt  regulaminu  uzgodniony  został  ze  Związkiem
Nauczycielstwa Polskiego Zarząd Oddziału Międzygminnego w Nowej Rudzie i Komisją Międzyzakładową
NSZZ SOLIDARNOŚĆ Pracowników Oświaty  i  Wychowania  w Nowej  Rudzie. Poprzedni,  dotychczas
obowiązujący regulamin wynagradzania był uchwalony przez Radę Miejską w Nowej Rudzie w 2009 r. i
ulegał nowelizacjom. Z uwagi na zmienione okoliczności tak prawne, jak i  faktyczne zachodzi potrzeba
ustalenia regulaminu wynagradzania w nowym brzmieniu tak, aby był adekwatny do potrzeb i uwzględniał
aktualne realia i stan prawny. Ze względu na powyższe podjęcie uchwały, która będzie obowiązywała, po
opublikowaniu, od dnia 1 stycznia 2023 r. jest zasadne pod względem faktycznym i prawnym.

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  –  Jacek  Cichański  –  Komisja  Spraw  Społecznych
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w jednostkach
oświatowych prowadzonych przez Gminę Miejską w Nowej Rudzie. 

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1



Wyniki imienne:
ZA (20):
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek,  Halina  Gajcy,  Dawid  Jędrzejewski,  Zbigniew  Karczewski,  Jolanta  Kasprzyk,  Marian  Kocoń,
Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina
Wałęsa, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska
NIEOBECNI (1):
Kinga Wiechetek

Uchwała Nr 410/LV/22 
w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w jednostkach

oświatowych prowadzonych przez Gminę Miejską w Nowej Rudzie.

e) w sprawie: zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego, obowiązkowego wymiaru godzin zajęć
nauczycielom,  którym  powierzono  stanowisko  kierownicze,  w  szkołach  i  placówkach  oświatowych
prowadzonych przez Gminę Miejską Nowa Ruda.

Pan Leszek Wójcik – Naczelnik Infrastruktury Społecznej - zgodnie z przywołanymi w podstawie prawnej
normami  prawnymi  do  kompetencji  rady  gminy,  jako  organu  założycielskiego  gminnych  placówek
oświatowych, należy ustalanie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego, obowiązkowego wymiaru
godzin  zajęć  nauczycielom,  którym  powierzono  stanowisko  kierownicze,  w  szkołach  i  placówkach
oświatowych prowadzonych przez gminę.  Projekt uchwały podlegał opiniowaniu przez oświatowe związki
zawodowe i uzyskał pozytywną opinię reprezentatywnych związków zawodowych wyrażoną pisemnie:

1) Forum  Związków  Zawodowych  Zarządu  Dolnośląskiego  Nr  ZW  Forum  ZZ-231/2022  z  dnia
07.11.2022r. 

2) Związku  Nauczycielstwa  Polskiego  Zarządu  w  Nowej  Rudzie  L.dz.664/ZO/BK/22   z  dnia
07.11.2022r. 

Komisja Międzyzakładowa NSZZ SOLIDARNOŚĆ Pracowników Oświaty i Wychowania w Nowej Rudzie
18.11.2022r.

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  –  Jacek  Cichański  –  Komisja  Spraw  Społecznych
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie: zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego, obowiązkowego wymiaru
godzin  zajęć  nauczycielom,  którym  powierzono  stanowisko  kierownicze,  w  szkołach  i  placówkach
oświatowych prowadzonych przez Gminę Miejską Nowa Ruda.

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20):
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek,  Halina  Gajcy,  Dawid  Jędrzejewski,  Zbigniew  Karczewski,  Jolanta  Kasprzyk,  Marian  Kocoń,
Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina
Wałęsa, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska
NIEOBECNI (1):
Kinga Wiechetek

Uchwała Nr 411/LV/22
w sprawie: zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego, obowiązkowego wymiaru godzin zajęć
nauczycielom, którym powierzono stanowisko kierownicze, w szkołach i placówkach oświatowych

prowadzonych przez Gminę Miejską Nowa Ruda. 

f)  w  sprawie  określenia  stawek  zwrotu  kosztów  przewozu  uczniów  niepełnosprawnych  za  1  kilometr



przebiegu pojazdu.

Pan Leszek Wójcik – Naczelnik Infrastruktury Społecznej - w związku z wejściem w życie ustawy z dnia 15
września 2022 roku o zmianie ustawy - Prawo oświatowe oraz ustawy o finansowaniu zadań oświatowych
(Dz. U. z 2022 r., poz. 2089) wprowadzającej zmiany w zakresie zwrotu rodzicom kosztów dowozu uczniów
niepełnosprawnych  z  miejsca  zamieszkania  do  placówki  oświatowej,  a  także  przewozu  rodzica  z  tego
miejsca do miejsca zamieszkania lub miejsca pracy i z powrotem, obowiązkiem gminy jest podjęcie nowej
uchwały w sprawie określenia stawek zwrotu kosztów przewozu uczniów niepełnosprawnych za 1 kilometr
przebiegu pojazdu.  Zgodnie z art. 39a ust. 3 ustawy, stawkę za 1 kilometr przebiegu pojazdu określa rada
gminy w drodze uchwały, przy czym stawka ta nie może być niższa niż określona w przepisach wydanych
na podstawie art. 34a ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o transporcie drogowym, to jest: dla samochodu
osobowego  o  pojemności  skokowej  silnika  do  900  cm3  –  nie  mniej  niż  0,5214  zł,  a  dla  samochodu
osobowego o pojemności skokowej silnika powyżej 900 cm3 – nie mniej niż 0,8358 zł (Rozporządzenie
Ministra Infrastruktury z dnia 25 marca 2002 r. w sprawie warunków ustalania oraz sposobu dokonywania
zwrotu  kosztów  używania  do  celów  służbowych  samochodów  osobowych,  motocykli  i  motorowerów
niebędących  własnością  pracodawcy;  Dz.  U.  Nr  27,  poz.  271  z  późn.  zm.  ).  Ze  względu  na  fakt,  że
nowelizacja ustawy Prawo oświatowe weszła w życie dnia 27 października 2022 roku, a zatem już w trakcie
roku szkolnego 2022/2023, niniejsza uchwała również winna wejść w życie z mocą obowiązującą od dnia 27
października 2022 r. Rada Miejska w Nowej Rudzie wskazuje, że wejście w życie podejmowanej uchwały z
mocą wsteczną nie narusza zasad demokratycznego państwa prawa. Nadanie uchwale mocy wstecznej ma na
celu  ochronę  interesów prawnych obywateli  -  wartością  chronioną  jest  interes  prawny rodziców dzieci
niepełnosprawnych,  którzy  dowożą  uczniów  do  placówek  we  własnym  zakresie  na  podstawie  umowy
zawartej między burmistrzem (wójtem, prezydentem miasta), o której mowa w art. 39a ust. 4 ustawy Prawo
oświatowe.  Wprowadzany  akt  polepsza  sytuację  adresatów  danej  normy  (rodziców  dzieci
niepełnosprawnych),  albowiem  urealnia  kwoty  zwrotu  kosztów  rodzicom,  a  jednocześnie  nie  pogarsza
sytuacji prawnej pozostałych adresatów, albowiem swoją regulacją normuje – i jednakowo traktuje sytuację
wszystkich  rodziców dowożących dzieci  niepełnosprawne  do  placówek  oświatowych  (wyrok Trybunału
Konstytucyjnego z 25 września 2000 r., sygn. akt K 26/99, OTK 2000, nr 6, poz. 186). Mimo działania
wstecz aktu prawnego będzie on zatem realizował zasady demokratycznego państwa prawnego.
 
Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  –  Jacek  Cichański  –  Komisja  Spraw  Społecznych
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie określenia stawek zwrotu kosztów przewozu uczniów niepełnosprawnych za 1
kilometr przebiegu pojazdu.

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20):
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek,  Halina  Gajcy,  Dawid  Jędrzejewski,  Zbigniew  Karczewski,  Jolanta  Kasprzyk,  Marian  Kocoń,
Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina
Wałęsa, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska
NIEOBECNI (1):
Kinga Wiechetek

Uchwała Nr 412/LV/22
w sprawie określenia stawek zwrotu kosztów przewozu uczniów niepełnosprawnych za 1 kilometr

przebiegu pojazdu.

g) w sprawie dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli  oraz ustalenia maksymalnej
kwoty dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli w 2023 r.

Pan Leszek Wójcik – Naczelnik Infrastruktury Społecznej - zgodnie z zapisem art. 70a ust. 1 ustawy z dnia

https://sip.lex.pl/#/document/18558680?unitId=art(39(a))ust(4)&cm=DOCUMENT


26 stycznia 1982 r. – Karta Nauczyciela, w budżetach organów prowadzących szkoły i placówki oświatowe
wyodrębnia  się  środki  na  dofinansowanie  doskonalenia  zawodowego  nauczycieli  w  wysokości  0,8  %
planowanych rocznych środków przeznaczonych na wynagrodzenia osobowe nauczycieli. Zgodnie z § 5 i 6
Rozporządzenia  Ministra  Edukacji  Narodowej  z  dnia  23  sierpnia  2019  r.  w  sprawie  dofinansowania
doskonalenia zawodowego nauczycieli, szczegółowych celów szkolenia branżowego oraz trybu i warunków
kierowania nauczycieli  na szkolenia branżowe, organ prowadzący opracowuje plan dofinansowania form
doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustala maksymalne kwoty dofinansowania opłat za kształcenie
nauczycieli w danym roku. Projekt uchwały podlegał opiniowaniu przez oświatowe związki zawodowe i
uzyskał pozytywną opinię reprezentatywnych związków zawodowych wyrażoną pisemnie:

1 Opinia Forum Związków Zawodowych Zarządu Dolnośląskiego Nr ZW Forum ZZ-199/2022 z dnia
05.10.2022r. 

2 Związku  Nauczycielstwa  Polskiego  Zarządu  w  Nowej  Rudzie  L.dz.6663/ZO/BK/22  z  dnia
10.10.2022r. 

NSZZ Solidarność do dnia sporządzenia niniejszej uchwały nie udzielił odpowiedzi, mimo prawidłowego
doręczenia korespondencji w sprawie.

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  –  Jacek  Cichański  –  Komisja  Spraw  Społecznych
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Głosowano w sprawie:
podjęcia  uchwały w sprawie dofinansowania  form doskonalenia  zawodowego nauczycieli  oraz  ustalenia
maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli w 2023 r.

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20):
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek,  Halina  Gajcy,  Dawid  Jędrzejewski,  Zbigniew  Karczewski,  Jolanta  Kasprzyk,  Marian  Kocoń,
Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina
Wałęsa, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska
NIEOBECNI (1):
Kinga Wiechetek

Uchwała 413/LV/22
w sprawie dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustalenia maksymalnej

kwoty dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli w 2023 r.

h) w sprawie programu Współpracy Miasta Nowa Ruda z organizacjami pozarządowymi w 2023 roku. 

Pan Leszek  Wójcik  – Naczelnik Infrastruktury Społecznej - stosownie do art. 5 a ust. 1 ustawy z dnia 24
kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie Rada Miejska w Nowej Rudzie
zobligowana jest corocznie do podjęcia uchwały w sprawie programu współpracy z organizacjami
pozarządowymi na kolejny rok budżetowy. Rada Miejska w Nowej Rudzie stoi na stanowisku, że dobre
funkcjonowanie organizacji pozarządowych sprzyja tworzeniu więzi społecznej i budowaniu społeczeństwa
obywatelskiego. Efektywniej zaspakajane są potrzeby wspólnot lokalnych oraz następuje odciążenie sektora
publicznego w realizacji zadań publicznych.  Obszary współpracy zostały zidentyfikowane na podstawie
zadań publicznych realizowanych w latach ubiegłych.  Przyjmując niniejszą uchwałę, jako wyraz polityki
władz wobec organizacji pozarządowych, Rada Miejska ma na uwadze zapewnienie organizacjom
pozarządowym na terenie Nowej Rudy, lepszych warunków funkcjonowania oraz wspieranie ich inicjatyw i
działań.

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  –  Jacek  Cichański  –  Komisja  Spraw  Społecznych
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Głosowano w sprawie:



podjęcia uchwały w sprawie programu Współpracy Miasta Nowa Ruda z organizacjami pozarządowymi w
2023 roku.

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20):
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek,  Halina  Gajcy,  Dawid  Jędrzejewski,  Zbigniew  Karczewski,  Jolanta  Kasprzyk,  Marian  Kocoń,
Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina
Wałęsa, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska
NIEOBECNI (1):
Kinga Wiechetek

Uchwała Nr 414/LV/22
w sprawie programu Współpracy Miasta Nowa Ruda z organizacjami pozarządowymi w 2023 roku.

i) w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych przy ul. Kłodzkiej 16 w Nowej
Rudzie.

Pan  Leszek  Wójcik  –  Naczelnik  Infrastruktury  Społecznej  -w związku z  drastycznie  rosnącymi cenami
nośników energii, oraz kosztami utrzymania obiektów sportowych znajdujących się w Nowej Rudzie przy ul.
Kłodzkiej 16, z dniem 1 stycznia 2023 roku, zmianie ulega cennik dla tych usług. W uchwale wprowadzono
podwyżkę cen za korzystanie z poszczególnych obiektów, średnio o 18%.

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa
analizowała, ale nie wydawała opinii. Przy okazji prowadzenia prac nad programem oszczędnościowym i
analizy  wydatków  w  kwestii  obiektów  sportowych  komisja  będzie  chciała  wrócić  do  cennika.  Dane
finansowe za 10 miesięcy przychody minus wykonanie jest niepokojące deficyt 4 mln zł to duże wyzywanie.
Jego zdaniem trzeba znaleźć takie rozwiązania żeby ograniczyć te koszty. 
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych – Jacek Cichański – Komisja Spraw Społecznych biorąc
pod uwagę ten deficyt pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Głosowano w sprawie:
podjęcia  uchwały  w sprawie  ustalenia  wysokości  opłat  za  korzystanie  z  obiektów sportowych  przy  ul.
Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie.

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (19):
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek,  Halina  Gajcy,  Dawid  Jędrzejewski,  Zbigniew  Karczewski,  Jolanta  Kasprzyk,  Marian  Kocoń,
Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina
Wałęsa, Piotr Wróbel
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1):
Jadwiga Ziemska
NIEOBECNI (1)
Kinga Wiechetek:

Uchwała Nr 415/LV/22
w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych przy ul. Kłodzkiej 16 w

Nowej Rudzie.



j)  w  sprawie  określenia  szczegółowego  trybu  i  harmonogramu  aktualizacji  „Strategii  Rozwoju
Inteligentnej Nowej Rudy do roku 2030”, w tym trybu konsultacji

Pan  Tomasz  Kiliński  –  Burmistrz  Miasta  -  Zgodnie  z  obowiązującymi  w  Polsce  zasadami  polityki
programowania oraz zarządzania rozwojem, podstawowym dokumentem prowadzenia polityki rozwoju na
poziomie  lokalnym  jest  strategia  rozwoju  gminy.  W Nowej  Rudzie  takim  dokumentem  jest  „Strategia
Rozwoju Inteligentnej Nowej Rudy do roku 2030”. Nowelizacja ustawy o zasadach prowadzenia polityki
rozwoju oraz niektórych innych ustaw z dnia 15 lipca 2020r. wprowadziła istotne zmiany, które dotyczą
nowych i aktualizowanych dokumentów strategicznych w zakresie zintegrowania planowania społeczno –
gospodarczego  i  przestrzennego  w  dokumentach  strategicznych  sporządzanych  na  poziomie  krajowym,
regionalnym oraz lokalnym. Do głównych przesłanek dla przeprowadzenia procesu aktualizacji  Strategii
należy zaliczyć  zachodzące  zmiany w wewnętrznych i  zewnętrznych uwarunkowaniach decydujących o
możliwościach  kształtowania  rozwoju  miasta,  takie  jak:  aktualizacja  diagnozy  w  zakresie  problematyki
dotyczącej  gospodarki  wodnej,  opracowanie  modelu  struktury  funkcjonalno-przestrzennej  gminy,
rekomendacje  w  zakresie  kształtowania  i  prowadzenia  polityki  przestrzennej  w  gminie.  Konieczność
posiadania aktualnej strategii wynika z aktualizacji dokumentów krajowych i regionalnych a także tworzenia
nowych dokumentów wyznaczających cele i  kierunki polityki regionalnej oraz możliwości pozyskiwania
wsparcia dla polityk realizowanych na szczeblu lokalnym.

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie:
podjęcia  uchwały  w  sprawie  określenia  szczegółowego  trybu  i  harmonogramu  aktualizacji  „Strategii
Rozwoju Inteligentnej Nowej Rudy do roku 2030”, w tym trybu konsultacji.

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20)
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek,  Halina  Gajcy,  Dawid  Jędrzejewski,  Zbigniew  Karczewski,  Jolanta  Kasprzyk,  Marian  Kocoń,
Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina
Wałęsa, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska
NIEOBECNI (1)
Kinga Wiechetek

Uchwała 416/LV/22
w sprawie określenia szczegółowego trybu i harmonogramu aktualizacji „Strategii Rozwoju

Inteligentnej Nowej Rudy do roku 2030”, w tym trybu konsultacji

8. Interpelacje radnych.

Radni nie wnieśli interpelacji. 

9. Zapytania radnych.

Radni nie wnieśli zapytań. 

10. Sprawy różne.

Radny Artur Turański – zadał pytanie w imieniu mieszkańców i swoim jak to jest z asortymentem węgla,
który  ma  być  dostarczany  dla  mieszkańców  z  programu  rządowego  w  zakresie  eko-  groszku  bo
zdecydowana większość posiada piec na tego rodzaju paliwo. 

Pan  Tomasz  Kiliński  –  w związku z  podjęciem takiej  decyzji  aby  pomóc mieszkańcom przystąpili  do



programu dostarczenia mieszkańcom węgla o obniżonej cenie. W tym programie rząd nie ujął eko groszku.
Dostali informacje: jaki rodzaj węgla ma to być, jaki asortyment i z jakich kopalni. Do dzisiaj tego węgla nie
ma. W Nowej Rudzie na ul. Strzeleckiej znajduje się punkt zbiorczy polskiego składu węgla gdzie mają
podpisaną umowę z polskim górnictwem. Miasto węgiel kupuje, dystrybuuje poprzez zawarte umowy. Nie
ma tego asortymentu który został przedstawiony do realizacji. Z wytycznych wie, że będzie to tylko orzech z
dwóch kopalń polskich. Poprosił radnych, aby informowali o tym mieszkańców że jest to decyzja rządowa.
Nie wie dlaczego w programie nie został ujęty eko groszek. 

Radny Artur Turański – zadał pytanie uzupełniające. Obiła mu się o uszy informacja że w gminie Nowa
Ruda eko groszek będzie dystrybuowany. 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – nic mu o tym nie wiadomo. Nie wie skąd takie informacje. Być
może są one błędne. Nie wie dlaczego obiła się o uszy radnemu taka informacja. W tym programie nie ma
mowy o eko- groszku. 

11. Zakończenie obrad.

Przewodniczący rady Miejskiej  przypomniał  radnym o pracach nad projektem do budżetu na rok 2023.
Ustalił kolejny termin sesji na ostatnią środę grudnia. Z okazji zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia
życzył wszystkim wszystkiego co najlepsze. 

Wobec  wyczerpania  dziennego  porządku  obrad  sesji  Przewodniczący  Andrzej  Behan  zamknął  jej
posiedzenie. 
Na tym protokół zakończono.

Protokołował(a): Katarzyna Kochajkiewicz


